
In deze rubriek brengen we eerbetoon aan een bijzonder lid binnen de 

VVBAD. Op het einde van dit jaar neemt de VVBAD afscheid van een 

monument. simone de landtsheer was bijna een halve eeuw actief bin-

nen de vereniging. Als bibliothecaris en penningmeester van de VVBAD 

kan ze terugkijken op een rijk gevulde carrière. 
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Simone De Landtsheer: 

Delen van informatie en 
ervaring is cruciaal
Je bent in totaal 44 jaar actief geweest 
binnen de VVBAD, waarvan 23 jaar als 
penningmeester. Wat was destijds je 
motivatie om lid te worden?
In 1966 kon ik als licentiaat in de 
Handelswetenschappen aan de slag als 
bibliothecaris van de Handelshogeschool 
voor Juffrouwen in Antwerpen. In 1967 
woonde ik een VVBAD-conferentie bij 
in de Koninklijke Bibliotheek: Mijn eerste 
zeer positief contact met de vereniging, 
en vele (ook Antwerpse) collega’s. Dit 
evement haalde zelfs het televisienieuws 
en ik werd lid van de vereniging.

Mijn eerste taak als bibliothecaris was het 
omzetten van de systematische catalogus 
naar een zelf ontworpen trefwoordenca-
talogus. Hiervoor werden de fiches van 
vier kasten fichebakken op tafel gelegd 
en opnieuw geklasseerd. In 1991, bij de 
bibliotheekautomatisering en de aanslui-
ting bij het netwerk van Vubis-Antwerpen, 
werd overgeschakeld naar een UDC-
onderwerpsontsluiting en stapten we af 
van het gesloten magazijn met formaat-
plaatsing ten voordele van een openkast-
systeem. Nieuwe software bracht ons 
naar Brocade in Anet. Maar door de aan-
sluiting bij een andere associatie gingen 
we Libis vervoegen met Aleph.

Van 1983 tot 1985 volgde ik de interuni-
versitaire bibliotheekopleiding. Naast de 
kwalitatief hoogstaande opleiding had ik 
het gevoel tot een netwerk van vakmen-
sen te behoren en informatie te delen. 
Databanken en information retrieval 
waren toen hot topics. Ik heb ook acht-
tien jaar lang lesgegeven in de provinci-
ale bibliotheekschool Vlaams-Brabant. Zo 
was ik wel verplicht om bij te blijven in het 

vakgebied. Je zou kunnen zeggen dat ik 
voor het bibliotheekvak in de wieg gelegd 
ben: Mijn geboortehuis was de volksboe-
kerij van Hove.

Hoe kijk je terug op je geschiedenis bin-
nen de VVBAD?
Ik ben langer penningmeester geweest 
dan gewoon lid. In die functie was ik 
vooral begaan met de financiën en de 
vzw. Sinds de editie van 1996 in China heb 
ik ook de meeste IFLA’s bijgewoond. Mijn 
interesse ging uit naar de rondetafelge-
sprekken bij de academische bibliotheken. 
IFLA 2011 in Puerto Rico eindigde echter 
met orkaan Irene! De VVBAD biedt mij 
een platform waar collega’s elkaar kun-
nen ontmoeten en een netwerk uitbou-
wen met nuttige professionele contacten. 
Ervaringen uitwisselen en leren van ande-
ren is zeer belangrijk in ons vakgebied.

Welke momenten zullen je altijd bijblij-
ven?
De introductie van de computer binnen 
ons vakgebied: Op de Handelshogeschool 
was ik de eerste buiten de informatica-
dienst met een computer! Verder heb 
ik ook warme herinneringen aan Ger 
Schmook. Zijn vermogen om de proble-
matiek te schetsen, de discussie op gang 
te brengen en ervoor te zorgen dat we 

met een eensluidende boodschap naar 
buiten kwamen heb ik altijd bewonderd.

Hoe heb je de vereniging zien evolueren?
Zelf heb ik de VVBAD zien uitgroeien van 
een vereniging met één stafmedewerker 
in een zolderruimte tot een vereniging-
met meer dan vijf medewerkers, die een 
eigen huis bezit en btw-plichtig is. Ook 
het ledenaantal en het budget heb ik 
sterk zien toenemen. De professionali-
sering van de vereniging gebeurde voor 
mijn ogen, net als de automatisering en 
digitalisering. 

Hoe hoop je dat de vereniging zal evolu-
eren in de toekomst?
De VVBAD moet niet enkel de belan-
gen van haar leden behartigen, maar 
ook haar stempel drukken op de sector. 
De vrije toegang tot informatie en de 
voortschrijdende ontwikkelingen in de 
informatiesector dienen door de VVBAD 
mee gestuurd en begeleid te worden. 
Persoonlijk lidmaatschap is belangrijk, 
naast het lidmaatschap van instellingen. 
Internet en sociale media zijn belangrijke 
instrumenten ter ondersteuning van het 
ledennetwerk.

Je bent erelid van de VVBAD. Hoe wil je 
dit erelidmaatschap invullen? En wat zijn 
je verdere toekomstplannen?
Mijn positieve inbreng in de VVBAD wil 
ik graag behouden. Ook wil ik nog enkele 
IFLA’s bijwonen. Verder blijf ik als vrij-
williger werken voor de seniorenacade-
mie Lessius+ en enkele lokale vereni-
gingen in Hove, en hoop ik nog wat te 
reizen. En natuurlijk hoop ik erbij te zijn 
als de VVBAD in 2021 haar honderdjarig 
bestaan viert! (RL) 

“NAAST 
BELANGENBERHARTIGER 
DIENT DE VVBAD HAAR 

STEMPEL TE DRUKKEN OP 
DE VOORTSCHRIJDENDE 
ONTWIKKELINGEN IN DE 

INFORMATIESECTOR.”




